

# 改善海洋生態基金及漁業提升基金 資助項目

## Marine Ecology Enhancement Fund and Fisheries Enhancement Fund – Funded Projects



機場管理局於擴建香港國際機場成為三跑道系統項目的環評研究中，承諾訂立並落實海洋生態及漁業提升策略，並於2016年注資4億港元成立獨立的改善海洋生態基金及漁業提升基金，以支持海洋生態及漁業提升策略。截至2022年，計劃開展6年以來，兩個基金已向50個項目撥款合共6,900萬港元，而獲資助的機構包括非政府組織、研究員及漁業界。

As part of the Environmental Impact Assessment Study for the Expansion of Hong Kong International Airport into a Three-Runway System (3RS), Airport Authority Hong Kong (AAHK) has committed to a Marine Ecology and Fisheries Enhancement Strategy. The independent Marine Ecology Enhancement Fund (MEEF) and Fisheries Enhancement Fund (FEF) were established in 2016 with a total budget of HK\$400 million to fund initiatives proposed by third-parties, such as non-governmental organisations, researchers and the fishery sector. Up to 2022, 6 years into the programme, the two funds have granted HK\$69 million to a total of 50 projects.

### 獲改善海洋生態基金資助的項目 MEEF Funded Projects



改善海洋生態基金自2016年成立以來，已資助了30個項目，以支援保護及改善香港的海洋生物。

Since the establishment of MEEF in 2016, 30 projects were funded, helping to support the conservation and enhancement of marine life in Hong Kong.

#### 項目例子 Examples



珠江口伶仃洋中華白海豚監測  
Examination of Chinese White Dolphins  
in Lingding Bay of Pearl River Delta



擱淺鯨豚動物影像解剖  
Virtopsy of Stranded Cetaceans



調查微塑膠對中國鱟（馬蹄蟹）的影響  
Investigation of Impact of Microplastics  
on Chinese Horseshoe Crabs



紅樹林生態系統研究  
Mangrove Ecosystem Research

有關更多獲資助項目，請參閱基金網站：<https://env.threerunwaysystem.com/tc/meef/index.html>  
For more funded projects, please visit: <https://env.threerunwaysystem.com/en/meef/index.html>

### 獲漁業提升基金資助的項目 FEF Funded Projects



漁業提升基金自2016年成立以來，已資助了20個項目，以支援香港漁業保育及轉型。

Since the establishment of FEF in 2016, 20 projects were funded, helping to support the conservation and enhancement of fisheries resources in Hong Kong.

#### 項目例子 Examples



澳洲鹹淡水藍龍蝦養殖試驗計劃  
Australian Redclaw Crayfish Farming Pilot Project



珍珠養殖試驗計劃  
Pearl Farming Pilot Project



可持續發展海產養殖計劃  
Sustainable Aquaculture Development Project

有關更多獲資助項目，請參閱基金網站：<https://env.threerunwaysystem.com/tc/fef/index.html>  
For more funded projects, please visit: <https://env.threerunwaysystem.com/en/fef/index.html>